
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Ministeren for grøn trepart

Dato: 11. marts 2025

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 536
Er ministeren enig i, at valget rodzonemodellen vil betyde, at der ikke vil være et lige 
så stort incitament til at udtage de jorde, der udleder mest kvælstof til vandmiljøet? Og 
i bekræftende fald, er ministeren enig i, at arealfondens 43 mia. kr. heller ikke vil få lige 
så stor effekt for vandmiljøet, som hvis man anvendte den ’flade model’ for kvotetildeling? 
I forlængelse heraf, vil ministeren fremlægge beregninger for omkostninger forbundet 
med at nå det resterende kvælstofindsatsbehov via arealomlægning, hvis man vælger 
hhv. den flade model og rodzonemodellen? Beregningerne skal tage udgangspunkt i en 
antagelse om, at kvælstofregulering henter 6.500 tons på landsplan.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra ikkemedlem af udvalget (MFU) Zenia Stampe (RV).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Zenia.Stampe@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Hans Kristian Skibby
formand
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